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Beschouwing op de PPN 2016 - 2019 

Voorzitter, perspectief staat voor kansen en voor een doorkijk! En kansen staat  

voor mensen mogelijkheden te bieden en een doorkijk staat voor visie. Beide 

heb ik niet echt kunnen ontdekken  in deze perspectiefnota, dus voorzitter 

laten we dus weer spreken van een voorjaarsnota. 

En toch voorzitter heb ik na deze kritische openingswoorden ook positieve 
zaken te vermelden. Door in de eerste plaats een compliment te geven aan al 
onze ambtenaren die hebben meegewerkt aan de totstandkoming van de 
voorjaarstukken. Zij zijn niet de oorzaak van mijn kritische openingswoorden.   
 
Voorzitter, ik sprak in mijn openingszinnen uit dat ik weinig visie heb kunnen 
ontdekken in de voorjaarsnota. Dit is overigens niet de eerste keer dat ik dit 
benoem, onlangs heb ik hierover nog opmerkingen gemaakt bij het debat over  
de leegstandproblemen in onze binnenstad. Ik wil daar overigens niet mee 
zeggen dat uw College niet over een visie beschikt, alleen over het komen tot- 
en de wijze van visieontwikkeling verschillen wij duidelijk van inzichten!  
 
In deze voorjaarsnota zien we dat bij vrijwel alle onderwerpen- naast een 
doorkijk- ook direct de financiële kaders en bezuinigingen worden vermeld. 
Volgens mij ontwikkel je eerst een visie en doe je dat zonder daarbij eerst een 
invulling te geven aan financiële kaders. En als een visie eenmaal ontwikkelt is, 
dan kan gekeken worden wat daarvan dan bereikt kan worden in relatie tot de 
beschikbare financiële middelen en nog weer later over hoe dan bestaande 
financiële middelen ingezet moeten gaan worden. Concrete invullingen en 
keuzes kunnen dan worden gemaakt tijdens de begrotingsvergadering aan het 
eind van ieder kalenderjaar!  
 
Voorzitter dit heeft tevens betrekking op onderwerpen binnen het sociaal 
domein en de inrichting van onze openbare ruimte! Onderwerpen waarbij wij 
het woord participatie maar wat graag gebruiken om de burgerij te doen 
geloven dat we alles vooral samen moeten en kunnen doen! Samen is prachtig 
maar is niet altijd reëel en werkt met de huidige koers van participatie 
overvraging in de hand en dat is niet goed!   
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Voorzitter dit voornoemde is voor de Swollwachtfractie een mooie opmaat 

naar de volgende drie thema’s te weten: 

 beheer van de openbare ruimte en participatie,  

 sociaal en transities en  

 economie en werkgelegenheid. 

Beheer van de openbare ruimte en participatie 

Voorzitter , het College pronkt steeds over het hoge aanwezigheidsgetal van 
burgers tijdens de laatste wijkdialogen en spreekt daar een verwachting in uit, 
namelijk; dat burgers zich graag willen inzetten voor het in meerdere opzichten 
op orde houden van hun wijk of buurt. Wij vinden uw enthousiasme daarin te 
overtrokken omdat veel wijkbewoners bij de laatste wijkdialogen aanwezig 
waren om kennis te nemen van de WMO in het algemeen en het werk van de 
sociale wijkteams in het bijzonder. Vele burgers, ik sprak daar al eerder over, 
zijn veelal belast met ander goed werk, denk aan mantelzorgers, door nog 
meer een beroep op burgers te doen, is de kans overvraging groot en dreigt in 
het ergste geval uitval! Binnen deze context voorzien wij verloedering van de 
openbare ruimte als u uw huidige te enthousiaste kijk op burgerparticipatie 
niet bijstelt!  
 
Wij hebben daar tegenover eerder onze eigen visie bepleit en een win/win 
situatie te creëren voor het brede verenigingsleven welke Zwolle rijk is. Door 
wijk of buurt adoptie te ontwikkelen en voor wat betreft de intensiteit 
verenigingen hierin een vrijblijvende rol te gunnen- en in ruil voor daarvoor 
verenigingen te compenseren, zoals het verstrekken van subsidies of hen 
vrijstelling van huur op accommodaties te geven.  
Deze compensatie kunnen de betreffende verenigingen weer door vertalen aan 
haar eigen leden, door bijvoorbeeld contributieverlaging! Volgens ons is dit 
tevens een mooie vorm maatschappelijke participatie!  
 
Voorzitter, participatie begint volgens de Swollwachtfractie bij politieke 
participatie, samen als Raad het voorbeeld geven dus ook vooral als Raad het 
samen doen! Of zoals bij de raadsbijeenkomst over de toekomstige raad de 
inleider sprak, democratie is niet alleen de helft plus één! Voorzitter ik bedoel 
daarmee te zeggen dat ik het erg jammer vind dat ingebrachte ideeën van 
Swollwacht, zo ook in het verleden en zo vele male en op diverse onderwerpen,  
niet nader worden beschouwd op haalbaarheid! Ik spreek dit niet uit vanwege 
een Calimero houding maar meer dat deze raad moet oppassen dat zij van het 
woord participatie zelf geen holle frase maakt!    
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Sociaal en transities 

Voorzitter, de implementatie van transities is alweer een half jaar geleden en 
dat is een mooi moment om te kijken waar wij nu staan! Met bewondering heb 
ik de aanloopfase en de implementatiefase mogen ervaren van de sociale 
wijkteams, en voorzitter op deze kanjers van ambtenaren die hier bij betrokken 
zijn geweest dan wel nog zijn, daar zijn wij als Swollwachtfractie oprecht trots 
op! Weerbarstigheid, hectiek en de nog vele onduidelijkheden waren de kaders 
waarbinnen deze klussen gedaan moesten worden. Er zijn ook fouten gemaakt, 
maar iedere gemaakte fout betreft een ervaring rijker! Maar voorzitter hoe 
ervaren onze burgers de huidige zorg en dienstverlening. Ik heb het dan over 
zowel jeugdzorg als de zorg en ondersteuning vanuit de WMO. Ervaringen 
komen wat ons betreft nog te fragmentarisch binnen zodat we nog geen echt 
duidelijk beeld hebben over het eerste halve jaar vanaf de implementatie. Na 
ons zomerreces zou ik graag een representatieve belevingsmonitoring willen 
zien en met het College willen evalueren! 

Voorzitter de aankondiging over verruiming van bezuiniging op dit domein in 
de veranderbrief, maart dit jaar, baart ons wel grote zorgen net als wij ons 
zorgen maken over de dreigende tekorten op het domein beschermd wonen. 
Bij dit laatste geloven wij overigens nog steeds dat hier een landelijke 
verdelingsfout is gemaakt en dit uiteindelijk ten gunste van ons budget zal 
worden gecorrigeerd, althans dat hoop ik straks van de wethouder bevestigd te 
krijgen!  

De ongeveer twee miljoen structurele bezuiniging bovenop de eerdere 
ombuiging vonden wij bij de behandeling van de veranderbrief onverstandig en 
dat vinden wij nog steeds! Ons inziens gaat dit echt ten kosten van kwetsbare 
mensen en dat moeten wij in Zwolle niet willen. Wij zullen dan ook met een 
motie of amendement komen om daarmee te proberen deze bezuinigingen in 
een andere zoekrichting te plaatsen en bij de begroting eind dit jaar, daar waar 
dit ook hoort, een amendement indienen om de betreffende zoekrichting dan 
te effectueren! 

Economie en werkgelegenheid 

Voorzitter het gaat weer de goede richting op met onze lokale economie, we 
juichen nog te niet hard, maar we zien weer groei in stad en regio. De crisis 
heeft duidelijk haar sporen na gelaten, we belanden dan ook in een nieuwe 
economie waarbinnen innovatie, duurzaamheid en onderwijs een prominente 
rol gaan spelen. Ik zie dat de wethouder Economie daarop actief anticipeert, 
dat doet ons deugd. Wij vinden de wethouder overigens wel te bescheiden als 
het gaat de portemonnee te trekken om innovatie, duurzaamheid en 
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onderwijs- en dit laatste vanzelfsprekend met de wethouder van onderwijs, 
verder te stimuleren. Om daarin een voorbeeld te geven, u investeert 
incidenteel nog geen 250 K over twee jaar voor regionale samenwerking, dat 
lijkt mijn fractie erg bescheiden! Ook zou de wethouder zich samen met zijn 
provinciale collega wethouders zich nog harder kunnen inzetten om de op het 
geld zittende provinciebestuur aan te sporen met meer stimuleringsgelden 
over de brug te komen, en dan niet alleen voor Twente maar ook voor Salland 
en de Kop van Overijssel!  
 
Voorzitter, voor wat betreft binnenstedelijke stimulering juichen wij een 
financiële impuls voor onze binnenstad en het Broerenkwartier van harte toe. 
Het College geeft aan 700 K nodig te hebben voor de aanstaande  
ontwikkelingen van de binnenstad en het Broerenkwartier. Wel merkwaardig 
dat hier wederom een bedrag wordt geschreven zonder dat er hier al een visie 
aan ten grondslag ligt, met andere woorden waarop is dit bedrag gebaseerd?  
 
Voorzitter, de voorzichtige groei van onze regionale en lokale economie laat 
nog geen significante verbetering van de werkloosheidscijfers zien, deze 
blijven, zeker voor bepaalde doelgroep, nog steeds te hoog, graag straks een 
reactie hierover van de wethouder. 
 
Voorzitter dan tot slot, het is erg teleurstellend dat er in deze voorjaarsnota 
nog geen één woord is geschreven over het dierenwelzijn in onze stad. De 
Swollwachtfractie hoopt toch niet dat het dierenwelzijn het absolute sluitstuk 
is van het beleid in de gemeente Zwolle. Wij zullen dan ook een tweede poging 
doen om middels een motie de Raad en het College op te roepen om van 
Zwolle de meest diervriendelijke stad van Nederland te maken!   
 

Dank u wel. 
 
 
Zwolle,  8 juni 2015 
 
 
De Swollwachtfractie; 
Silvia Bruggenkamp, 
Cemal Yildirim, 
Marcel Mulder, 
William Dogger. 


